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Beloftes nakomen 
 
Deze programmabegroting is de 
eerste begroting in deze nieuwe be-
stuursperiode, het is de eerste be-
groting na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 
maart dit jaar.  
 
Het zou dan ook logisch moeten zijn, dat in 
deze begroting zaken terug te vinden zijn die 
in verkiezingstijd door de politieke partijen 
‘beloofd’ zijn. Want in de begroting wordt 
bepaald welk geld waaraan besteed wordt 
de komende jaren.  
 
Het financiële huishoudboekje van de ge-
meente Epe is gelukkig gezond. Als lokaal 
CDA kijken we naar deze begroting net als 
dat we thuis doen naar onze eigen rekening. 
We letten goed op als we geld uitgeven, we 
zijn zuinig als het moet. Maar als er geïnves-
teerd moet worden, dan doen we dat ook.  
 
Als lokaal CDA hebben we tijdens de verkie-
zingsperiode aandacht gevraagd voor veel 
zaken, zoals het behoud van de Musafir kerk 
in Vaassen, investeren in schoolgebouwen en 
aandacht voor de mensen die het financieel 
zwaar hebben. We zien dit terug in de begro-
ting. Voor het behoud van de cultuurhistori-
sche waarde van de de Musafir kerk, is een 
bedrag van € 25.000 opgenomen om te kij-
ken hoe deze waarde behouden kan blijven.  
Voor de mensen die het financieel moeilijk 

hebben, zijn binnen de gemeente Epe ver-
schillende regelingen. Het is aan ons als ge-
meente om bekendheid aan deze regelingen 
te geven en er voor te zorgen dat de regelin-
gen toegankelijk zijn. We kiezen er in deze 
begroting voor dat iedereen met een inko-
men tot 130% van het sociaal minimum ge-
bruik kan maken van deze regelingen. Dit 
was eerder voor mensen met een inkomen 
tot 120%. Op deze manier kunnen we meer 
mensen helpen. 
 
Voor de verschillende schoolgebouwen is 
ruim € 1,8 mln opgenomen. Dit geld gaat 
naar de renovatie van de RSG, de Sprenge in 
Emst en de St. Bernardusschool in Epe en 
voor de uitbreiding van het Mosterdzaadje in 
Gortel.  
 
Een heel belangrijk punt voor het lokaal CDA 
is het verbeteren van de openbare speeltuin-
tjes. In het verleden 
werden speeltoe-
stellen weg gehaald 
als ze niet meer ge-
repareerd konden 
worden. Hier kwam 
ook geen nieuwe 
wip op schommel 
voor in de plaats. 
Als lokaal CDA vin-
den we het belang-
rijk dat kinderen fijn 
buiten kunnen spe-
len. Daarom moe-
ten er juist nieuwe 

speeltoestellen geplaatst worden voor alle 
doelgroepen. In deze begroting is € 50.000 
per jaar opgenomen voor het plaatsen van 
nieuwe schommels of glijbanen. Of dit ge-
noeg is om de kinderen uit de buurt weer 
naar de speeltuintjes te krijgen weten we 
niet, voorlopig zijn we hier blij mee.  
 
Mocht u een idee hebben voor het speeltuin-
tje bij u in de buurt, of u heeft iets anders 
wat u graag met raadsleden wilt bespreken, 
wilt u dan contact met ons opnemen? We 
horen heel graag uw ideeën, ervaringen en 
mening.   
 
Lokaal CDA gemeente Epe 
Albert Oortgiesen, Hermien van Elst, Pieter 
Siwabessy, Zwier van der Weerd, Orland 
Koorn en Bertie Hendriks 
Contact kan via b.hendriks@epe.nl  

Inwoners in de 
kou, college vult 
reserves 
 
Het college biedt een sluitende begro-
ting 2023-2026, maar wel één met veel 
onzekerheden. Want wat is het effect 
van de herijking van de algemene uitke-
ring, hoeveel extra geld krijgt Epe van 
ons kabinet voor de jeugdzorg? 
 
Lasten inwoners. 
In het raadsakkoord, wat niet door Nieuwe 
Lijn is ondertekend omdat het nietszeggend 
en vaag is, wordt gesproken over bijvoor-
beeld, “wij gaan proberen de lasten voor 
onze inwoners laag te houden” Dat gebeurt 
dus niet, de lasten voor onze inwoners stij-
gen in ieder geval met 5%. Maar ook andere 
keuzes zorgen er voor dat onze inwoners met 
hogere kosten worden opgezadeld, zo ver-
dwijnt de 50 euro korting op de gemeente-
lijke belastingaanslag en wordt de 
stimuleringsregeling jeugd van  100 euro per 
kind niet voortgezet. Op deze wijze maakt 
het college het leven voor onze inwoners 
met de laagste inkomens maar nu ook de 
middengroep, in deze financieel moeilijke tij-
den nog moeilijker. Het college stuurt zo 
meer mensen naar de  
voedselbank. 
En waarom? Epe is een financieel gezonde 
gemeente en heeft volgens ons veel moge-

lijkheden om het de inwoners financieel 
makkelijker te maken. Zonder een beroep te 
hoeven doen op allerlei regelingen die dan 
weer aangevraagd moeten worden. 
 
Onderwijshuisvesting. 
In deze begroting wordt er weer veel geld 
gereserveerd voor de onderwijshuisvesting. 
Op dit moment is het potje al rijkelijk gevuld 
met ruim 8 miljoen euro. Het college wil de 
komende 4 jaar dit verdrievoudigen tot een 
bedrag van ruim 23 miljoen euro. En projec-
ten waar dit geld voor gereserveerd wordt 
komen niet van de grond. Neem als voor-
beeld het te renoveren/nieuw te bouwen 
RSG in Epe. Hier wordt al jaren over gespro-
ken maar definitieve plannen zijn er nog 
steeds niet. 
 
Subsidiebeleid. 
In deze begroting neemt het college een ver-
hoging van het subsidiebudget ten behoeve 
verenigingen op. Er wordt 54.000 euro aan 
het bestaande budget toegevoegd. Dat lijkt 
veel maar is bij een 
financiële ruimte 
van bijna € 4 mil-
joen euro structu-
reel en eenmalig 
bijna € 20 miljoen 
een schijntje. Deze 
waardering voor 
onze vrijwilligers 
vindt Nieuwe Lijn 
zeer mager, terwijl 
het vrijwilligers-
werk en vereni-

gingsleven in onze gemeenschap heel be-
langrijk zijn. 
 
Wonen. 
Ook in deze begroting is het onderwerp 
wonen opgenomen. De focus bij dit onder-
werp ligt op voldoende en betaalbare wonin-
gen en voor iedere levensfase. Veel 
voortgang zien we echter niet. Er zijn een 
aantal woningbouwprojecten die worden 
voorbereid maar door diverse redenen niet 
(kunnen) worden uitgevoerd. Langdurige on-
derzoek- en bezwaarprocedures zorgen er-
voor dat onze woningbouw niet van de 
grond komen. Goede betrokkenheid van om-
wonenden zal ervoor zorgen dat projecten 
sneller gerealiseerd kunnen gaan worden. 
Woningzoekenden in onze gemeente moeten 
nu onnodig lang wachten op een voor hen 
geschikte woonruimte. Dat de nieuw te bou-
wen woningen energiezuinig en duurzaam 
gebouwd moeten gaan worden juicht 
Nieuwe Lijn toe.
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Albert Vos, 
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Door goed financieel beleid te hebben 
gevoerd in de  
afgelopen jaren komen er nu miljoenen 
Euro’s vrij om te worden begroot voor 
2023 – 2026. Financieel hoeven  
we ons geen zorgen te maken. We zijn 
nog steeds een schuldenvrije gemeente.  
 
We leven echter in een bizarre tijd. Een oor-
log in 2022 aan de oostkant van Europa. Dit 
hadden we een jaar geleden ook niet ver-
wacht. Een direct gevolg is duurdere energie, 
een hoge inflatie en een nog grotere krapte 
op de woningmarkt. Wij ervaren ook nog de 
naweeën van de Corona pandemie. Daarom 
is het wel prettig om als gemeente niet te 
hoeven bezuinigen.  
 
We hebben te maken met een landelijk kabi-
net dat meer oog heeft voor verduurzaming 
dan voor de financiële crisis waar inwoners 
mee te maken hebben. Wij als Gemeentebe-
langen Epe vinden dat er al veel eerder lan-
delijk gecompenseerd had moeten worden 
om zo de hogere kosten en hogere inflatie te 
voorkomen.  
 
Wij verwachten dat het MKB in onze ge-
meente, het extra zwaar zal gaan krijgen in 
de komende maanden. Wij adviseren het col-
lege om beleid te maken hoe het MKB onder-
steund kan worden om grote aantallen 
faillissementen te voorkomen.  
 
Naast de landelijke ondersteuning voor onze 
inwoners zouden we het college willen op-
roepen om te onderzoeken wat voor moge-

lijkheden er zijn om ook op gemeentelijk ni-
veau ondersteuning te geven in deze ar-
moede crisis. Wel is het van belang dat de 
steun terecht komt waar het ook echt nodig 
is.  
 
We hopen dat het huidige college en de rest 
van de gemeenteraad geen ‘Sinterklaas’ gaat 
spelen, omdat er voldoende financiële mid-
delen zijn.  
Wij als Gemeentebelangen Epe vinden dat 
we wel overwogen uitgaven moeten gaan en 
blijven doen, dus het geld niet over de balk 
smijten.  
 
De woningbouw moet een impuls krijgen. 
Oekraïners, statushouders en andere doel-
groepen zijn op zoek naar een woning waar-
bij wij van mening zijn dat onze eigen 
inwoners, met name de jongeren worden 
vergeten. Met dwang huisvesting vaststellen 
voor onze gemeente vinden wij geen goede 

zaak. Inwonerparticipatie is erg belangrijk 
om draagvlak te krijgen en te houden maar 
brengt echter ook met zich mee dat er inwo-
ners zijn, die de nieuw te bouwen woningen 
niet in hun buurt willen hebben. 
Er worden allerlei argumenten, terecht en 
onterecht, aangedragen om een beeld weer 
te geven waarom er juist op die locatie niet 
gebouwd moet worden. Hier zal een balans 
in gevonden moeten worden.  
Met het wijzigen van een bestemmingsplan 
zijn we ongeveer een jaar verder, zonder be-
zwaren en dan moet er nog gebouwd wor-
den. Met andere woorden, een oplossing 
voor de woningbouw zal er op kort termijn 
niet zijn. Wij zouden toch graag willen zien 
dat er meer spoed zou worden gezet achter 
het opstellen van een bestemmingsplan.  
 

Jan van Limburg  
GemeenteBelangen Epe 

Forum voor  
Democratie Epe 

 
Een van de kerngedachtes van Forum 
voor Democratie is dat politiek zoveel 
mogelijk gedecentraliseerd moet zijn. 
Gemeentes kunnen veel beter bepalen 
wat de inwoners willen en wat ze 
nodig hebben dan landelijke overhe-
den. Laat staan globalistische organisa-
ties als de EU. Wij vinden daarom ook 
dat we de strijd voor onze autonomie 
aan moeten gaan als gemeente. Het is 
belangrijk dat we onze eigen beslissin-
gen nemen en ons niet laten opofferen 
voor globalistische doelen, zoals de 
verzonnen ‘klimaatcrisis’ en ‘stikstofcri-
sis’. We moeten als gemeente de belan-
gen van de gemeente voorop zetten en 
we moeten ervoor strijden als deze 
worden aangetast door andere overhe-
den.  
 
Forum voor Democratie zal bijvoorbeeld 
nooit akkoord gaan met het plaatsen van 
windturbines in de gemeente Epe. Helaas 
gaat de gemeente er gezien deze begroting 
volledig in mee. 

 
In de begroting staat het plan om inwoners 
voor voorzieningen in aanmerking te laten 
komen tot een inkomen van 130% van het 
sociaalminimum ipv tot 120%. Dit klinkt 
nobel, omdat de mensen in die categorie 
het niet breed hebben, maar het gevolg is 
een versterkte armoedeval. Deze uitbreiding 
van de voorzieningen moet door de andere 
inwoners betaald worden. Dit terwijl nu 
bijna iedereen lijdt onder de enorme inflatie 
als gevolg van de gecreëerde crisissen. Wer-
ken heeft dan voor velen geen zin meer. Dit 
leidt tot een destructieve situatie voor onze 
economie. Zeker nu de arbeidsmarkt al zo 
krap is en onze bedrijven al kampen met 
hoge extra energiekosten en andere uitda-
gingen. Het is belangrijk de lasten voor ie-
dereen omlaag te brengen. Dit kunnen we 
betalen door geen geld meer uit te geven 
aan kostbare zaken zoals obsessieve, admi-
nistratieve CO2 reductie.  
 
Er staan ook goede opmerkingen in de be-
groting. Zo staat er: “Het lijkt er echter op 
dat corona meer en meer een onderdeel 
van het gewone leven wordt”. Het is na-
tuurlijk altijd zo geweest dat verkoudheids-
virussen, zoals het coronavirus onderdeel 
van het gewone leven zijn, maar deze op-
merking zullen we onthouden als straks 

landelijk de hype weer aanzwelt. Het is in 
dat geval belangrijk dat we als gemeente 
niet handhaven op coronaregels. 
 
Tot slot maakt FVD zich grote zorgen over 
de veiligheid en leefbaarheid in de ge-
meente. Het college geeft aan: “tot op 
heden heeft de opvang van Oekraïense 
vluchtelingen en statushouders niet geleid 
tot problemen op het gebied van de open-
bare orde”. Dat is ook logisch want we 
staan nu aan het beginpunt. De grote groe-
pen mensen komen binnenkort pas. Op dat 
moment zal de veiligheid in Epe niet meer 
vanzelfsprekend zijn. De gemeente is daar 
niet op voorbereid. FVD vindt dat onverant-
woord. 
 
De veiligheid, vrijheid en overige belangen 
van deinwoners van Epe moeten altijd 
voorop staan.  
 
Make Epe Great Again! 

Gemeente Epe 
Programmabegroting 2023 - 2026
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Jan van Limburg,  
Gemeentebelangen,   
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BEGROTING:  
EEN RUIMERE JAS 
VOORIEDEREEN? 
 
De nieuwe begroting laat veel positiefs 
zien. We kunnen structureel  - elk jaar -  
3,8 miljoen extra uitgeven en we heb-
ben eenmalig 19 miljoen om te investe-
ren. Dat laatste hebben we hard nodig, 
want onze schoolgebouwen moeten 
worden uitgebreid, vernieuwd, aange-
past en verduurzaamd om er weer der-
tig jaar tegenaan te kunnen. Onze 
kinderen, leerlingen en studenten, ver-
dienen dat. Dat is investeren in de toe-
komst. 
 
Voorstel van het nieuwe college is ook om 
de mensen die het nu het moeilijkst hebben 
wat meer armslag te geven. Mensen met 
een inkomen tot 130% van het bijstandsni-
veau kunnen ondersteuning krijgen.  
 
Dat was 120%. D66 heeft hier nog wel vra-
gen over: waarom gaan we bijvoorbeeld niet 
naar 140%? Of verhogen we niet de bedra-
gen van de regelingen binnen die 130%? En 
kunnen we niet voor al onze inwoners ko-
mend jaar eenmalig de lasten verlagen? Ten-
slotte moet bijna iedereen de financiën voor 
energie en boodschappen extra goed in de 
gaten houden in deze tijd. 

Onderwerpen waar D66 ook vragen over 
heeft zijn het eigen personeelsbeleid van de 
gemeente en de mate waarin de gemeente 
zelf het goede voorbeeld geeft. In veel be-
drijven en instanties is het momenteel een 
uitdaging om geschikt personeel binnen te 
krijgen én vast te houden.  Wat betekent dat 
voor de gemeente? Kunnen we alles nog wel 
uitvoeren? Uiteindelijk hebben we onze 
ambtenaren nodig om onze inwoners op een 
correcte manier te kunnen ondersteunen.  
Ook kiest de gemeente voor een aantal pro-
jecten om onze inwoners en lokale onderne-
mers te stimuleren hun bijdrage te leveren, 
zoals bijvoorbeeld de post voor een premie 
om werk-leer plekken te creëren.  
 
Geweldig idee. Ook hier zal de gemeente 
een voorbeeldfunctie moeten geven. Geluk-
kig kregen we die toezegging in de commis-
sie al van de burgemeester. We gaan wel 
onderzoeken of we hier de begroting nog op 
zouden willen aanpassen. 
 
Er staan ook veel mooie 
zaken in de begroting 
van dit nieuwe college. 
Communicatie en partici-
patie krijgen extra aan-
dacht de komende jaren. 
We zien al verbetering. 
Dat was hard nodig en in 
sommige gevallen nog 
steeds. Voor de jeugd-
zorg is in onze gemeente 
voldoende geld voorhan-

den en wordt dit voor ons correct begroot. 
 We gaan in de toekomst ook weer investe-
ren in cultuur: een bekende wens van D66. 
De energietransitie en het klimaatbestendig 
maken van onze omgeving staan hoog op de 
agenda. We gaan bouwen voor onze jeugd, 
voor onze ouderen: er komen nieuwe bouw-
locaties. Daarbij zullen we ook tijdelijke huis-
vesting voor statushouders, Oekraïners en 
anderen organiseren.  
 
Dit nieuwe college heeft een ambitieuze en 
mooie begroting neergelegd. Op maandag 7 
en donderdag 10 november gaan we daar 
als gemeenteraad over praten en besluiten. 
We gaan als D66 onderzoeken of we de be-
groting nog iets mooier kunnen maken, bij-
voorbeeld door te kijken of het mogelijk is 
dat iederéén wat minder belasting en heffin-
gen zou kunnen betalen. 

VVD Epe 

 
Het afgelopen jaar was een bijzonder 
jaar. Nu de verkiezingen alweer een half 
jaar achter de rug zijn, zien we een raad 
en college die er samen de schouders 
onder willen zetten, met oog voor en 
een open houding richting onze inwo-
ners. In de begroting die voor ons ligt 
zien we de mooie ambities die we wil-
len gaan realiseren terug. 
 
Allereerst zien we een versnelling in de reali-
satie van de woningbouwplannen die er lig-
gen doordat hier een extra projectleider 
opgezet gaat worden. Hoe mooi is het dat 
hier ruimte gaat ontstaan om in onze mooie 
gemeente te blijven wonen? Zowel voor 
onze jongeren die graag uit huis willen of 
willen settelen in de gemeente Epe met hun 
vrienden en familie dichtbij, maar ook voor 

onze ouderen die zich hier thuis voelen en 
met de juiste zorg hier ook hun thuis kunnen 
blijven vinden. 
Daarnaast zien we dat de norm voor het ge-
bruik van minimaregelingen is verhoogd van 
120% naar 130% van het sociaal minimum. 
Gezien de huidige stijging van de vaste las-
ten door de inflatie en de hoge energieprij-
zen, zijn wij blij met deze ontwikkeling. Wel 
blijft er voor onze fractie een zorg zitten als 
het gaat om de stijgende kosten voor het le-
vensonderhoud. We zullen dan ook vinger 
aan de pols blijven houden om te zien of 
deze steun voldoende is. 
Het laatste punt dat wij uit willen lichten is 
het mobiliteitsfonds dat staat opgenomen in 
de begroting. Dit fonds is de uitwerking van 
het mobiliteitsplan dat is vastgesteld in 
maart 2022. Voor de VVD-fractie is een vei-
lige en toegankelijke gemeente altijd een be-
langrijk speerpunt geweest. Wij zijn dan ook 
erg benieuwd naar deze uitwerking.  

Onze fractie is van mening dat wat we doen 
een significante bijdrage moet leveren aan 
de verkeersveiligheid en zal hier dan ook kri-
tisch naar kijken. 
Wat voor de VVD-fractie een aandachtspunt 
zal blijven is de communicatie en participa-
tie met onze inwoners. Wij vinden het be-
langrijk dat u gezien en gehoord wordt. Het 
realiseren van mooie plannen doen we im-
mers samen met u. Onze fractie is goed be-
reikbaar.  
 
Schroom daarom ook niet om contact met 
ons op te nemen. U kunt ons bereiken via 
onze socials (VVD Epe op Instagram en Face-
book), via onze website (epe.vvd.nl) of mail 
naar mdtibben@epe.nl. Wij spreken u graag. 
 
                Fractie VVD Epe: 
                - Manon Tibben (fractievoorzitter) 
                - Bert Halkers (raadslid) 
                - Niels van den Berg (raadslid)
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Samen Doen!     
 
Dit is de eerste programmabegro-
ting van het nieuwe college. We 
hebben vier jaar voor de boeg; een 
periode waar ons vele uitdagingen 
staan te wachten. Met opge-
stroopte mouwen dus vooruit! 
 
De programmabegroting 2023 – 2026 laat 
een positief financieel beeld zien. Het vorige 
college heeft vier jaar een goed financieel 
beleid gevoerd. Een prettig uitgangspunt 
voor het huidige college.  
 
GroenLinks is blij dat het financiële beeld 
ons mogelijkheden geeft om investeringen 
te doen. Het is een tijd van grote onzeker-
heid en onvoorspelbaarheid. De energieprij-
zen en inflatie betekenen ook voor u als 
inwoner dat de kosten enorm toenemen. 
GroenLinks ziet graag dat de gemeente daar 
proactief op inspeelt en ondersteuning biedt 
aan inwoners. Daarbij moet er ook oog zijn 
voor inwoners met middeninkomens.  
 
GroenLinks vindt dat de leefomgeving 
schoon, leefbaar, groen en bruikbaar moet 
worden doorgeven aan volgende generaties. 
Verdere aantasting van het klimaat en onze 
planeet moeten we voorkomen.  
We kunnen niet afwachten. We zullen samen 
verantwoordelijkheid moeten nemen. Om de 
klimaatambities uit te voeren is  een recht-
vaardige betaalbare transitie voor iedereen 
voorwaarde. 

Wat Groen Links betreft moeten we met de 
energietransitie en klimaatadaptatie flink 
tempo maken. Dat mag best geld kosten, 
want als we niets doen zijn de economische 
gevolgen én maatschappelijke kosten later 
nog veel hoger.  
Daarnaast zien we, door de enorme stijging 
van de energieprijzen, dat het ook steeds 
gunstiger wordt om te kiezen voor andere 
vormen van energie. Op deze manier maken 
we ons ook onafhankelijker van buiten-
landse energieleveranciers.  
GroenLinks ziet in de programmabegroting 
een gerichte aanpak op integratie en huis-
vesting van statushouders/nieuwkomers en 
hun kinderen. GroenLinks heeft de wens 
naar het college uitgesproken om hierbij 
voortvarend en ruimhartig mee aan het werk 
te gaan. GroenLinks hecht er buitengewoon 
veel waarde aan dat we als hele gemeente 
deze nieuwe inwoners, of dat nu tijdelijk of 
voor langere tijd is, in ons midden opnemen. 
Zijn we met z’n allen bereid om mensen te 
helpen ont-
snappen aan 
de schaduw 
van hun ver-
leden door 
hun een po-
sitief heden 
te bieden? 
GroenLinks 
rekent op u! 
 
In de pro-
grammabe-
groting zien 

we dat er flink geïnvesteerd wordt in onder-
wijshuisvesting zodat scholen klaar zijn voor 
het onderwijs van morgen. Onderwijs begint 
al bij de voor- en vroegschoolse opvang. 
GroenLinks vindt dat je in de gemeente Epe 
dichtbij naar een basisschool moet kunnen 
en voor bijna al het voortgezet onderwijs in 
Epe ook. 
Investeren in onderwijshuisvesting juichen 
wij toe. 
 
We hebben nog een flink aantal uitdagingen 
voor de boeg, zaken als  energietransitie, de 
nieuwe omgevingswet en het  
verder vorm geven aan inwonersparticipatie.  
Daar wil GroenLinks graag lokaal zijn bij-
drage aan leveren.  
Wij doen het dan ook voor u als inwoner.  
Maar …………. we willen het bij voorkeur 
met u Samen Doen! 
 
Fractie GroenLinks  
 

Thema:  
Dankbaar! 
 
Wij leven in zeer onrustige en onzekere 
tijden. Dagelijks worden we middels het 
nieuws op de hoogte gebracht van de 
ontwikkelingen in het wereldgebeuren. 
Het gaat onze gemeentegrenzen ook niet 
voorbij. De vluchtelingenstromen vanuit 
Oekraïne om maar even een voorbeeld te 
noemen. Zeer schrijnende situaties. Op 
ons netvlies verankert. Het is zo triest te 
moeten constateren dat de aarde letter-
lijk en figuurlijk huilt.     
 
Dit is de 1e begroting van het college. In de 
inleiding van deze gemeentebegroting wordt 
aangegeven dat we staan voor grote opgaven 
in deze bestuursperiode rondom samenspel 
samenleving en gemeentebestuur, wonen, 
energietransitie en jeugdzorg, om er zo maar 
een paar onderwerpen te benoemen.Deze be-
groting geeft een positief beeld. Constructief 
opgesteld om daarmee de grote opgaven en 
uitdagingen tegemoet te treden.   
 
Pijler : Sociaal domein. 
Door het gevoerde beleid zijn we in staat om 
een goed programma uit te rollen en niet be-
zuinigen op ingezet beleid. We zijn dankbaar 
dat we voldoende middelen van de rijksover-
heid ontvangen. Onze inwoner is eerst zelf 
verantwoordelijk, lukt dat niet dan zijn er ver-
schillende vormen van ondersteuning. Van uit 
onze Bijbelse opdracht vinden we het belang-

rijk dat er geen inwoners buiten de boot val-
len. Dat jong en oud ook mee kunnen doen in 
onze samenleving, waarin iedereen elkaar 
waardeert en respecteert.  
 
Pijler Economie 
De fractie van de SGP/CU vindt het een goede 
zaak dat de norm voor de minimaregelingen 
verhoogd is van 120 naar 130 procent. Echter 
door de enorm gestegen energieprijzen zullen 
ook mensen die boven deze norm zitten in de 
financiële problemen komen. We weten dat er 
gewerkt wordt aan een noodfonds voor be-
paalde doelgroepen, maar dat is beperkt van 
omvang. Is het mogelijk dit noodfonds uit te 
breiden? We zullen het vragen aan het col-
lege. De landelijke overheid heeft een goede 
eerste stap gezet door het prijsplafond voor 
de energie in te voeren. Als gemeente kunnen 
we niet achter blijven. Als fractie overwegen 
we een motie in te gaan dienen voor het op-
stellen van een steunfonds.   
  
Pijler Ruimte 
Het thema wonen, binnen deze pijler, is in-
middels een groot vraagstuk geworden. 
Dankbaar zijn we dan ook dat de plannen 
voor het Slath nu daadwerkelijk in actie wor-
den omgezet. Daarmee wordt de nood voor 
Epe iets gelenigd. Maar ook op andere plaat-
sen in onze dorpen is de nood hoog en hopen 
wij als fractie dat er zeer binnenkort plannen 
gepresenteerd gaan worden door het college. 
Ten aanzien van duurzaamheid en energie-
transitie zijn deze items onder een vergroot-
glas komen te liggen. Een reden te meer om 
hier echt de volle aandacht aan te gaan 
geven.  

Pijler Bestuur 
De fractie van de SGP/CU is tevreden met de 
wijze waarop de begroting voor deze pijler nu 
is ingericht. Vanwege verloop van eigen per-
soneel en doordat het lastig aantrekken van 
ander personeel, is het ook voor onze ge-
meente nodig om voldoende financiële mid-
delen uit te trekken om de kwaliteit van te 
leveren diensten aan onze inwoners te waar-
borgen. Zoals al in de inleiding gememoreerd 
staan we allen voor grote opgaven. Toch zijn 
wij als fractie dankbaar met hetgeen we heb-
ben bereikt en nog kunnen gaan betekenen 
voor de inwoners van onze mooie gemeente. 
Met deze degelijke en betrouwbare begroting 
kunnen we de uitdagingen welke zeker op 
ons af gaan komen, hopelijk het hoofd bie-
den. Wij zien dan ook met vertrouwen en in 
afhankelijkheid uit naar een fijne en construc-
tieve samenwerking voor de komende jaren. 
Als fractie van de SGP/CU willen wij het col-
lege alle wijsheid , maar bovenal de zegen 
van onze Heere God toewensen.   
 

Frans de Ruiter 
Fractievoorzitter 
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De begroting van de gemeente Epe laat 
zich vooral kenmerken als een begro-
ting van overvloed. Of, om met de 
woorden van de wethouder Financiën 
te spreken: “Het is ongekend hoeveel 
budgettaire ruimte wij de komende 
jaren hebben”. Dat is mooi. Zeker voor 
een college dat net aantreedt en zijn 
eerste begroting mag presenteren. Een 
betere start kun je jezelf niet wensen. 
En het klopt nog ook. Nimmer is er zo-
veel geld beschikbaar geweest voor 
nieuw beleid en investeringen. Voor 
nieuwe structurele uitgaven is een be-
drag van 3,8 miljoen beschikbaar en 
voor incidentele uitgaven een bedrag 
van 19,3 miljoen Euro. 
 
Gaat u daar wat van merken? Jazeker en dat 
kan op verschillende manieren. Jaarlijks be-
taalt u gemeentelijke belastingen zoals bij-
voorbeeld de onroerendezaakbelasting. 
Wellicht verwacht u dit jaar een lagere aan-
slag vanwege de gunstige financiële positie 
van de gemeente. Dat is helaas niet het 
geval. De gemeentelijke belastingen stijgen 
met 5%. Bovendien vervalt de jaarlijkse te-
ruggave van 50€. Als fractie van de Partij 
van de Arbeid vinden we dit een gemiste 
kans en hadden we liever gezien dat de 

nieuwe coalitie een gebaar naar alle inwo-
ners zou maken. 
 
Natuurlijk zijn er grote problemen op te los-
sen zoals de energiecrisis met stijgende kos-
ten voor de consument, het terugdringen 
van de stikstofneerslag op de Veluwe en Ijs-
selvallei, het verminderen van de CO2 uit-
stoot, het tekort aan woningen, de opvang 
van asielzoekers enzovoort. Er moeten dus 
keuzes worden gemaakt. Het college kiest 
ervoor om gemeentelijke subsidies, voor bij-
stand en ondersteuning, voor meer mensen 
toegankelijk te maken. Dit gebeurt door de 
inkomensgrens te verhogen van 120 naar 
130% van het sociaal minimum. Dit komt 
bovenop de toeslagen die het Rijk voor deze 
groepen heeft ingesteld. Op deze wijze 
hoopt de gemeente de schuldenproblema-
tiek en armoede in onze gemeente tegen te 
gaan.  
 
Wij kunnen leven met deze maatregel. 
Moeite hebben we met de vraag van het 
college om meer personeel. Enerzijds om 
het nieuwe beleid te kunnen uitvoeren, 
maar ook om gesignaleerde tekorten in hui-
dige formatie te vullen. Los van de vraag of 
deze enorme formatie-uitbreiding wel wen-
selijk is, maken we ons zorgen, gelet op de 
krapte op de arbeidsmarkt of het daadwer-
kelijk invullen van deze vacatures realistisch 
is. Wordt het geld weer niet opgesoupeerd 
door dure externe bureaus en blijven we 
straks niet zitten zonder geld en geen vast 
personeel. 

We horen als fractie veel klachten over het 
onderhoud van de openbare ruimte, fietspa-
den en wegen. De nieuwe coalitie houdt on-
danks klachten van inwoners het 
onderhoudsniveau laag. Een gemiste kans 
volgens onze fractie, zeker met de middelen 
die nu beschikbaar zijn. Ouderen kunnen op 
sommige plekken haast de straat niet meer 
op en op de buitenwegen en fietspaden ont-
staan onveilige situaties. Tijdens de behan-
deling van de begroting komen wij hier 
zeker op terug. 
 

Joop van Nuijs, fractie PvdA.
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